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VOORWOORD
Bouwen aan de toekomst

Het is bijna zover, op 1 januari 2021 ontstaat de 
nieuwe gemeente Vught. Een gemeente met drie 
prachtige dorpen, onderling verbonden maar elk toch 
met een eigen karakter. Het is aan u, als inwoner van 
die nieuwe gemeente, om op 18 november te bepalen 
welke koers we de komende jaren gaan varen.
Jaren waarin de VVD samen met u wil bouwen 
aan de toekomst. Een sterke toekomst voor 
iedere inwoner van Cromvoirt, Helvoirt en Vught. 
Een toekomst waarin veiligheid voorop staat, waarin 
de woningvoorraad aansluit bij de vraag en waarin 
ondernemers kunnen doen waar ze goed 
in zijn: ondernemen. Maar ook een toekomst waarin 
we na al die jaren eindelijk de nieuwe N65 mogen 
verwelkomen, we de contouren van het verdiepte 
spoor gaan zien én deze projecten goed worden 
ingebed in het Vughtse wegennet. En dit alles, 
hoe kan het ook anders, met fatsoenlijk financieel 
beleid zoals u dat van de VVD gewend bent.
Om die toekomst te verwezenlijken hebben we 
uw steun nodig. Want alleen met uw steun 
kunnen we in de gemeenteraad én het college 
werk maken van de ambities in dit programma. 
Stem daarom op 18 november VVD!

Mark du Maine
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1. GELD
Alles wat de gemeente doet, doet zij met belastinggeld dat is verdiend door hardwerkende  
Nederlanders. In totaal gaat het over tientallen miljoenen euro’s waarvan ongeveer 10% door  
gemeentelijke belastingen direct uit de portemonnee van onze inwoners en ondernemers komt.  
De gemeente is verplicht om hier zuinig en zinnig mee om te gaan én om op eenvoudige wijze 
duidelijk te maken waaraan dit geld wordt uitgegeven. Dit is extra belangrijk vanwege de grote 
uitgaven die de gemeente Vught de komende jaren zal doen.

Door die grote uitgaven zullen er de komende jaren 
wellicht moeilijke keuzes gemaakt moeten worden 
om sluitende begrotingen te krijgen. We willen dat 
de gemeente zich in ieder geval richt op haar  
kerntaken. Liever een heel solide smalle basis én 
sturen op hoofdlijnen, dan overal bij betrokken 
willen zijn én beleid op schrijven met alle financiële 
gevolgen van dien.

Een goede financiële huishouding is daarom van 
groot belang. De begrotingen moeten zo realistisch 
mogelijk zijn en net zoals de afgelopen jaren aan de 
eisen van de provincie voldoen. Niet tekorten 
afdekken met eenmalige meevallers, maar structu-
reel sluitende begroting. Door het verdiepte spoor en 
de N65 is de gemeentelijke schuld hoog opgelopen, 
deze zullen we geleidelijk moeten afbouwen naar 

normalere niveaus.
De lokale belastingen willen we hiervoor  
niet verhogen. We zijn namelijk voor lage 
gemeentelijke lasten voor inwoners en 
ondernemingen en willen deze het liefst 
laten dalen. De woonlasten, zoals de 
onroerende zaak belasting blijven zo laag 
mogelijk. Ook willen we zo laag mogelij-
ke tarieven voor leges en vergunningen. 

De belastingen mogen daarom niet 
harder stijgen dan met een inflatie- 
correctie en bij eventuele tekorten 
kijken we naar waar we als  
gemeente minder geld  
kunnen uitgeven. 
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2. VERKEER EN  
OPENBARE RUIMTE
De komende jaren staan onze dorpen voor een ongeëvenaarde bouwkundige opgave: de verdieping van de 
N65 en het spoor. Dit zal tijdens en na de bouw veel invloed hebben op al het verkeer in Cromvoirt, 
Helvoirt en Vught. De gemeente moet ervoor zorgen dat onze kernen veilig, leefbaar en bereikbaar  
blijven én dat de overlast zo veel mogelijk wordt beperkt.

Uiteraard staat veiligheid hierbij voorop.  
Het dagelijkse verkeer naar werk, onderwijs, 
medische zorg, winkels en sport moet veilig zijn 
én blijven voor alle inwoners. Handhaving van 
de maximumsnelheid, veilige oversteekplaatsen 
en veilige loop- en fietsroutes hebben daarom 
de hoogste prioriteit. 

De leefbaarheid en bereikbaarheid van onze 
straten en wijken pakken we samen met de 
buurt- of wijkbewoners aan, zij weten 
namelijk het beste wat er in hun wijk 
speelt. Zeker in straten waar het nu al 
druk is - zoals de Sint Lambertusstraat in 
Cromvoirt, of de Torenstraat in Helvoirt 
- óf de komende jaren drukker wordt 
- de Helvoirtseweg in Vught - is dit van 
enorme toegevoegde waarde. 
Dit speelt vanzelfsprekend ook bij de 
herinrichting van straten, ook dan 
moet de overlast zo klein mogelijk 
blijven. Dit kan door het aanbieden 
van goede, alternatieve routes, mét 
goede communicatie daarover. 
Hiermee houden we de doorstro-

ming op orde en voorkomen we sluiproutes. 
Afstemming met buurgemeentes is een vanzelf- 
sprekendheid.

Ook willen we zo min mogelijk ergernis en zo veel 
mogelijk veiligheid in het verkeer. Dus geen nodeloze 
eenrichtingswegen, die alleen maar zorgen voor 
nutteloos omrijden, geen rotondes op kruispunten 
die er geenszins om vragen én natuurlijk gratis 
parkeren in heel de gemeente Vught. Waar nodig 
pakken we te grote parkeerdruk in wijken aan door 
herinrichting van parkeerplaatsen. Hierbij kan 
dubbelgebruik van parkeermogelijkheden ook een 
oplossing zijn. 

We zetten vol in op slimme lantaarnpalen. Als 
huidige palen aan vervanging toe zijn, kiezen we 
voor het meest duurzame type, met LED-verlichting, 
energieopwekking én geïntegreerde laadpunten voor 
elektrische voertuigen. Ook voorzien we de palen 
van sensoren, zodat ze zeker in het buitengebied 
niet nodeloos branden. Daarnaast willen we 
onderzoeken wat de terugverdientijd is van  
dergelijke lantaarnpalen, zodat we wellicht andere 
palen versneld kunnen gaan vervangen.
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3. WONEN
De gemeente Vught is al jarenlang een van de populairste woongemeentes in Noord-Brabant, en  
met Helvoirt erbij wordt de gemeente alleen nog maar mooier. De vraag naar woningen is hierdoor  
ook bovenmatig groot, wat blijkt uit de wachtlijsten bij de corporaties én de gemiddelde prijs van  
koopwoningen. De woningmarkt moet daarom in evenwicht gebracht worden.

Woningcorporaties moeten doorstroming creëren en 
scheefwonen tegengaan. Het dient de voorkeur om 
te dure woningen op de vrije markt te brengen, boven
het kunstmatig laag houden van de huren. 
Herontwikkeling van locaties is ook mogelijk, om een 
passender huuraanbod te creëren. Ook moeten 
empty nesters die een grote huurwoning willen 
verruilen voor een kleinere, niet geconfronteerd 
worden met een huurverhoging.

Op de spaarzame woningbouwlocaties die de 
gemeente nog heeft, moet gebouwd worden naar 
behoefte. Hierbij zetten we in op een mix van vrije 
sectorhuur en koopwoningen, ook zeker voor 
starters en ouderen. Bij deze ontwikkelingen worden 
bouwgronden optimaal benut, maar wel in samen-
spraak met de omliggende wijk. Zodat én de 
gemeente een goede winst uit de gronden haalt, én 
nieuwe en bestaande buurtbewoners plezierig in de 
wijk kunnen wonen. 

Daarnaast willen we een onderzoek naar potentiële 
uitbreidingslocaties, zowel in Vught, Cromvoirt als 
Helvoirt. Ook willen we het mogelijk maken voor 

bedrijven om arbeidsmigranten op het terrein waar 
ze werken huisvesting te bieden. Hiervoor willen we 
een onderzoek naar lokale bedrijven die gebruik 
maken van arbeidsmigranten, zodat we weten hoe 
groot de vraag is en wanneer deze behoefte qua tijdstip
precies speelt, maar ook aan welke eisen dergelijke  
huisvesting moet voldoen en wat de gevolgen zijn.

Al met al willen we dat Vught, met Cromvoirt 
en Helvoirt, namelijk die populaire woon- 
gemeente blijft, voor nieuwe en bestaande 
bewoners, voor jong en oud. Daarom blijven 
we ook streven naar verlaging van de OZB. 
Ook willen we regels voor aanpassingen en 
verbouwingen van het huis zo eenvoudig 
mogelijk houden. Zodat woningen levens-
loopbestendig worden en iedere 
Vughtenaar, Cromvoirtenaar en  
Helvoirtenaar veilig en prettig blijft wonen.  
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4. CULTUUR
De lokale identiteit van de kernen Vught, Cromvoirt en Helvoirt dient behouden te blijven.  
De lokale identiteit moet als “erfgoed” bewaard blijven.  
De toevoeging van de kern Helvoirt aan de gemeente Vught is niet alleen een uitbreiding,  
maar ook een verrijking. 

Cromvoirt, Helvoirt en Vught kennen een 
breed scala aan culturele evenementen en 
accommodaties waar we trots op kunnen 
zijn. Het is goed dat kunst, cultuur én 
erfgoed zo breed toegankelijk zijn voor 
alle inwoners van de gemeente en op 
die manier een grote maatschappelijke 
waarde vertegenwoordigen.  
De gemeente is hierbij een partner 
maar niet de financiële achtervang. 
Cultuur is geen gemeentelijke 
kerntaak, professionele kunst wordt 
daarom ook niet gesubsidieerd. 

Dit geldt zeker voor niet-
gemeentelijke accommodaties.  
De Petrus is een daverend 
succes met honderdduizenden 
bezoekers, De Speeldoos heeft 
ervoor gekozen om zelfstandig 
te blijven. Het is aan hen om 
dan ook financieel zelfstandig 
te zijn, door middel van 
andere inkomstenbronnen 
zoals sponsoren, donateurs 
en/of bezoekers.  
De gemeentelijke bijdrage 
worden de komende jaren 

niet verhoogd. Ook de verantwoordelijkheid voor het 
beheer en de veiligheid ligt bij hen zelf. 

Elzenburg heeft enkele lastige jaren als jongeren- 
centrum achter de rug. We willen het daarom breder 
toegankelijk maken en het etiket “jongeren” laten 
varen. Cultuur is namelijk van en voor ons allemaal 
en moet ook voor een grote en brede groep beschik-
baar zijn.

Dit moet ook onderdeel zijn van alle subsidieaanvra-
gen. Dit moet per definitie transparant - het gaat 
immers over overheidsgeld - en er moet duidelijk uit 
blijken hoe de gelden besteed gaan worden én hoe 
de ontvanger zelf inkomsten verwerft. De verlening 
van subsidies en vergunningen willen we zo 
eenvoudig mogelijk maken, bij buitensporige 
bureaucratie is immers niemand gebaat.

Het cultureel erfgoed in onze kernen willen we zo 
goed mogelijk in ere houden, zowel het immateriële 
– Sinterklaas, carnaval, koningsdag – als het 
materiële – Kamp Vught en gemeentelijke monumenten.-
Erfgoed draagt namelijk bij uitstek bij aan 
historisch besef en een sterke gemeenschapszin.
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5. VEILIGHEID
Als er één ding is waar de gemeente altijd voor moet zorgen: veiligheid, een veilig gevoel in je eigen 
gemeente, je eigen wijk, je eigen huiskamer. Iedereen moet veilig zijn én zich zo voelen, in een gemeente 
waar er respect is voor hulpverleners, elkaar en elkaars eigendommen. Hierbij is een integrale aanpak 
het uitgangspunt, want overal speelt veiligheid een rol: verkeer, zorg en de lokale sportclub.

Het aantal extra beveiligde ritten vanuit de EBI door
 het Bijzondere Ondersteunings Team is de laatste 
jaren sterk toegenomen. De veiligheid van de 
inwoners en bezoekers van de woonwijken waarlangs  
de transporten plaatsvinden, is in het geding.  
De VVD maakt zich hard voor de beveiligde rechtbank 
bij de Extra Beveiligde Inrichting in Vught. Samen met  
VVD Brabant is de lobby naar Den Haag volop in 
gang gezet.

Ook inwoners kunnen hun bijdrage leveren aan de   
veiligheid door de talloze WhatsApp-groepen voor 
buurtpreventie. Bij herinrichting van wijken, waar 
bewoners, politie en gemeente samen tot een ideale 
inrichting komen, is veiligheid eveneens een 
belangrijk onderwerp. Onveilige plekken kunnen 
hierdoor worden aangepakt, bijvoorbeeld door  
betere straatverlichting, verkeersveiligere  
oplossingen, cameratoezicht of andere technologi-
sche vernieuwingen.

Dit kan ook worden ingezet tegen overlast door 
hangjongeren. Natuurlijk moeten zij goed voorge-
licht worden over de gevolgen van drank- en 
drugsgebruik, maar als zij daadwerkelijk overlast 
veroorzaken, moet dit worden aangepakt. Schade 
die zij veroorzaken, betalen ze zelf terug, je blijft 
immers van andermans spullen af. Op gebied van 
(ondermijnende) criminaliteit en alcohol- en drugs-
overlast is er geen ruimte voor tolerantie. 
Drugspanden worden gesloten, vergunningen 
geweigerd of ingetrokken en veelplegers zijn we 
liever kwijt dan rijk.

Zichtbaarheid van politie en boa’s op straat is erg 
belangrijk, net zoals dat brandweer en ambulances 
op tijd moeten zijn. De zichtbaarheid van de politie 
willen we vergroten met pop-up politieposten, die 
bijvoorbeeld één dag in de week in De Petrus en in 
het HelvoirThuis staan. Doel van deze pop-up 
politiepost is het laagdrempeliger aangifte doen van 
diefstal en illegale situaties, zoals drugs(-handel) en 
illegale prostitutie. Daarnaast hebben ze ook een 
informatieve en preventieve functie.

Ook de wijk GGD’ers hebben een belangrijke rol, hun 
werk vermindert overlast in wijken aanzienlijk. Deze 
hulpverleners moeten ongestoord hun werk kunnen 
doen, want ze hebben bewezen een belangrijke 
schakel te zijn op het snijvlak van veiligheid en zorg. 
Zij signaleren, leggen verbindingen en voorkomen 
escalatie waardoor de politie ontlast wordt en de 
inwoners de zorg krijgen die nodig is. Gemeente en 
politie treden hard op tegen mensen die hen, en alle 
andere hulpdiensten het werk onmogelijk maken, 
hierbij is eveneens geen ruimte voor tolerantie.
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6. ONDERNEMEN
Een goed ondernemersklimaat is van levensbelang voor de lokale economie en daarmee voor de  
gemeente. De gemeente kan hieraan bijdragen door ondernemers de ruimte te geven, bureaucratie te 
vermijden, kortweg de juiste randvoorwaarden te creëren. Als het met ondernemers goed gaat, dan 
gaat het goed met ons allemaal. Daarom moeten we ons samen met ondernemers richten op het zoeken 
naar oplossingen en mogelijkheden, in plaats van problemen en onmogelijkheden.

Alle Cromvoirtse, Helvoirste en Vughtse winkelcentra 
en bedrijventerreinen moeten zo aantrekkelijk 
mogelijk zijn. Gratis parkeren blijft daarom in heel de 
gemeente gehandhaafd, er is voldoende parkeer-
ruimte en de winkelcentra/bedrijven blijven goed 
bereikbaar, ook tijdens de werkzaamheden aan N65 
en het spoor. Verder worden creatieve en innovatieve 
ondernemersinitiatieven om leegstand van winkel-
panden te voorkomen ondersteund.

Bureaucratie vermijden we door in plaats van 
vergunningen, zo veel mogelijk algemene regels op 
te stellen en vergunningen in te ruilen voor een 
meldingsplicht. Als er toch een vergunning noodza-
kelijk is, maken we dit traject zo kort mogelijk en 
verlengen we, indien mogelijk, de geldigheidsduur 
ervan. Relatief eenvoudige vergunningen worden 
binnen één dag afgegeven. Bij een vergunningsverle-
ning die langer duurt, maken we dit proces 
transparant en overzichtelijk.

Lokale lasten voor ondernemers willen we zo laag 
mogelijk houden, net zoals legeskosten.  
De gemeente betaalt haar rekeningen binnen  
30 dagen en ondernemers krijgen maar één 
keer per jaar een aanslag waarop alle lokale 
lasten vermeld staan. De gemeente is er 
immers voor de ondernemers en niet anders-
om. Bij onderhandse aanbestedingen wordt zo 
veel als mogelijk ten minste één lokaal bedrijf 
uitgenodigd, zodat lokaal belastinggeld ook 
naar lokale ondernemers gaat.
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7. BESTUUR
De gemeente is er voor de inwoners en niet andersom, daarom moet de gemeente dienstbaar zijn, altijd 
bereikbaar, privacy waarborgen en inwoners betrekken bij plannen en besluitvorming. En dit alles met 
een organisatie die zo groot is als nodig maar zo klein als mogelijk. Een compacte en krachtige overheid 
die vrijheid en verantwoordelijkheid bij de inwoners zelf legt, met zo min mogelijk regels.

Het serviceniveau van de gemeente moet verder 
omhoog. Zo veel mogelijk producten moeten digitaal 
aangeboden worden, waar 24/7 zaken geregeld 
kunnen worden. Dit met inachtneming van privacy-
wetgeving, zowel vanuit de gemeente als de 
inwoners. Digitale criminaliteit zoals identiteitsfrau-
de moet worden tegengegaan en bestraft. Als zaken 
niet digitaal kunnen, dan maken we het zo eenvou-
dig mogelijk: afspraken buiten kantooruren of 
afspraken bij inwoners thuis. Zodat je je rijbewijs 
thuis kan laten bezorgen in plaats van ervoor naar 
het gemeentekantoor te moeten. 

Communicatie vanuit de gemeente moet helder en 
begrijpelijk zijn. De gemeente zit namelijk niet op 
een ivoren toren maar staat midden in de samenle-
ving. Vught moet een gemeente zijn waar oprecht 
en intensief geluisterd wordt naar de inwoners, 
waar vragen uit de samenleving, van burgers of 
bedrijven, zo snel mogelijk worden beantwoord. 
Hierbij worden geen valse verwachtingen gewekt, 
maar kan ook niet iedereen bij elke ontwikkeling 
volledig tevredengesteld worden. Bij elke afweging 
zoeken we naar de balans tussen individueel belang 
en het algemeen belang. Maatwerk waar mogelijk, 
maar het moet wel betaalbaar blijven.

Voor ieder dossier geldt in beginsel dat onze 
inwoners hier in een vroeg stadium bij betrokken 
worden, binnen de door de gemeenteraad gestelde 
kaders. Dit begint met wensen en ideeën uit de 
buurt, maar ook gedurende het proces wordt 

input van inwoners zo veel mogelijk benut. Goede, 
transparante communicatie hierover is essentieel. 
Zeker met de komst van de omgevingswet wordt  
dit nog vele malen belangrijker.

Om een duidelijker beeld te krijgen van wat er in de 
verschillende Vughtse kernen speelt, en van de 
tevredenheid over het beleid van de gemeente, willen 
we een “Vught panel” oprichten. Een online platform 
waar deelnemers een aantal keer per jaar worden 
uitgenodigd om een digitale vragenlijst in te vullen.

De samenleving houdt daarnaast niet op bij de 
gemeentegrens. Als er voordeel kan worden behaald 
uit regionale samenwerking – kostenefficiëntie en 
effectiviteit - moeten we dit vooral doen. Dit mag 
echter niet ten koste gaan van de gemeentelijke  
zelfstandigheid en identiteit. Samenwerking is geen 
doel op zich. 

De samenwerkingsverbanden die we momenteel 
hebben, moeten controleerbaar blijven voor de 
gemeenteraad. Hiervoor moet er voldoende informa-
tie vanuit de samenwerkingsverbanden beschikbaar 
zijn, die transparant en duidelijk is, zodat er actief 
bijgestuurd kan worden indien nodig. In ieder geval 
moet de ontwikkeling van de financiën intensief 
gevolgd worden, zodat risico’s inzichtelijk zijn en er 
niet meer geld in omgaat dan nodig.
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8. OUDEREN
De gemeente Vught is sterk vergrijzend met een grote, snelgroeiende groep ouderen (ca. 11.000 inwo-
ners zijn 55+). Veel ouderen leveren een grote bijdrage aan de samenleving, met hun kennis en ervaring, 
als mantelzorger of als vrijwilliger in de buurt, in de zorg en de aandacht die ze geven aan hun kleinkin-
deren. Ook voor hen moet Vught een gemeente zijn waar zij zich thuis voelen en waar voldoende  
woonruimte voor hen beschikbaar is. 

Een groter wordend probleem onder ouderen is 
eenzaamheid. We willen dit tegengaan en bevorde-
ren dat mensen elkaar blijven ontmoeten. Het 
digitale ontmoeten via tablet of telefoon kan hierin 
een uitkomst bieden, maar fysiek ontmoeten niet 
vervangen. We zijn daarom ook groot voorstander 
van de seniorenbus, die ouderen meer bewegings-
vrijheid geeft. Maar ook op andere manieren vinden 
onze inwoners het gelukkig normaal elkaar te 
helpen en oog te hebben voor elkaar. Wij kunnen 
daarbij leren van de coronatijd waar naastenliefde 
spontaan door heel Cromvoirt, Helvoirt en Vught 
naar voren kwam.

Voor ouderen die zorg op maat nodig hebben, geven 
we ruimte aan de ontwikkeling van nieuwe woon-
vormen en concepten, het liefst natuurlijk in de 
vertrouwde eigen buurt. Privé-initiatieven moeten 

verder worden gestimuleerd. Hierbij 
willen we een zo 

snel mogelijke vergunningsverlening, zodat plannen 
sneller gerealiseerd kunnen worden. Alleen op deze 
manier kan aan de groeiende vraag voor senioren-
woningen, wel of niet met zorg, worden voldaan.

Daar waar mogelijk, moet de gemeente bij het 
opstellen en uitvoeren van beleid de samenwerking 
zoeken met de vele Vughtse ouderenverenigingen 
(Vereniging 50+, Stichting Ouderen Samen, 
Belangenvereniging Senioren Vught), om zo 
gestalte te geven aan breed gedragen, op ouderen 
toegespitst beleid. Een belangrijk onderwerp 
hierbij is het dementievriendelijk maken en 
houden van de gemeente. Waarbij casemana-
gers ingezet moeten worden om maatwerk te 
kunnen leveren.
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9. ZORG
We willen dat iedereen de zorg krijgt die nodig is, door klant- en vraaggericht te werken. Bij voorkeur 
door zelfstandig te blijven wonen in de eigen vertrouwde omgeving. Dat betekent ook dat er bij escalatie 
snel een alternatief geboden moet kunnen worden. In samenwerking met de Vughtse zorginstellingen 
zullen er altijd een aantal plaatsen direct beschikbaar en inzetbaar moeten zijn.

De vraag om zorg wordt snel en integraal opgepakt 
bij het loket Wegwijs+, waarbij er nauw samenge-
werkt wordt met professionals zoals huisartsen en 
praktijkondersteuners. Hierbij wordt het aanbod 
afgestemd op de vraag, werken we resultaatge-
richt en is er geen ruimte voor onnodige 
bureaucratie.

Mantelzorgers zijn een hele belangrijke schakel 
in de zorg. We willen hun netwerk versterken, 
zodat ze hun taken aan kunnen en waar 
mogelijk de mantelzorger ontlasten door de 
taken ook te verlichten. Een mogelijke 
oplossing hierbij zijn logeerfuncties.

We blijven ons hardmaken voor wijkpun-
ten in alle Vughtse kernen, waar iedereen 
kan binnenlopen, elkaar kan ontmoeten 
maar ook terecht kan voor raad en daad. 

Deze punten zijn niet in alle wijken
wijken noodzakelijk. Activatie van 
buurtbewoners kan ook een 
oplossing zijn, 

niet alleen tijdens burendag maar door actief de 
wijk in te gaan en buren te wijzen op de kwetsbaren 
in hun omgeving. 

Bij het inkopen van zorg hechten we niet alleen aan 
een scherpe prijs-kwaliteitverhouding, maar willen 
we ook dat zorg zo lokaal en dichtbij als mogelijk 
georganiseerd wordt, bij instanties waar klanttevre-
denheid, klantervaring en innovatie voorop staan.

Daarnaast stimuleren we ook vrijwilligersinitiatieven, 
willen we ruimte geven aan particuliere initiatieven 
en stichtingen die gericht op zorg en begeleiding.  
Zij moeten de ruimte krijgen om zich te kunnen 
ontwikkelen. Vrijwilligers spelen namelijk een 
belangrijke rol in onze samenleving.  Maar ook als 
gemeente hebben we een voorbeeldfunctie, zoals 
met Hartveilig Vught om voldoende AED's te installeren, 
waarvoor we instellingen en bedrijven willen benaderen 
om hier ook aan mee te werken. 
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10. DUURZAAMHEID EN KLIMAAT
De komende decennia wordt ons land, en daarmee ook de gemeente Vught, steeds duurzamer. We willen 
dat deze transitie naar een duurzame samenleving economisch rendabel is en passend is bij de bebouwing  
en de omgeving. 

We willen onze gemeente zo klimaatadaptief maken 
als mogelijk, maar ook de uitstraling van onze 
dorpen intact houden. We streven naar klimaat 
neutrale gemeentelijke gebouwen en voertuigen en 
stimuleren burgerinitiatieven voor verduurzaming, 
maar gaan niet zomaar zonnepanelen leggen op 
historisch beeldbepalende gebouwen, zoals het 
gemeentehuis. Ook zijn we uiterst terughoudend 
met het plaatsen van windmolens binnen de 
gemeentegrenzen.

De Vughtse uitstraling wordt ook gevormd door het 
groene karakter, daarom willen we het planten van 
bomen promoten, zowel als dringende wens op 
industriële terreinen, als op vrijwillige basis voor 
particulieren. Voor alle bomen die noodgedwongen 

gekapt worden, worden andere bomen geplant, en 
dat dan binnen de dorpsgrenzen en het liefst op die 
plaatsen waar de eerder gerooide bomen stonden.

Wel gaan we laanstructuren anders aanpakken. 
Bomen hebben niet het eeuwig leven. Dat 
betekent dat ze, ervan uitgaande dat ze allemaal 
op hetzelfde moment in de betreffende straat 
zijn geplant, ook op ongeveer hetzelfde 
moment de geest zullen geven. Door halverwe-
ge de levensloop om-en-om bomen te kappen 
en daarvoor een nieuwe, jonge boom terug te 
plaatsen, blijft de laanstructuur tot in lengte 
van jaren bestaan.
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11. SPORT
Binnen veel sportverenigingen is een trend gaande van afnemende kantine-omzetten en beschik-
baarheid van vrijwilligers en stijgende kosten van exploitatie. Dit leidt ertoe dat verenigingen 
hun activiteiten verbreden en nieuwe activiteiten toelaten in hun accommodaties. Dit proces 
staat slechts aan het begin. We willen sportverenigingen actief stimuleren bij het toewerken 
naar meer samenwerking en het optimaliseren van het gebruik van sportaccommodaties.

Om een gelijk speelveld te creëren is in 
de gemeente Vught huurharmonisatie 
van binnensportaccommodaties 
doorgevoerd. Dit willen we ook in 
Helvoirt gaan doen, zodat alle 
Vughtse sporthallen voor dezelfde, 
fatsoenlijke tarieven te huur zijn. 
Ook willen we in de drie kernen de 
komende jaren meerdere multi-
functionele sport-spel zones 
openen, waarmee we voor jong 
en oud het bewegen in de open 
lucht bevorderen.

Een veilige sportomgeving 
vinden we van groot belang, 
daarom willen we dat 
verenigingen de gelijkwaar-
digheid van alle sporters 
waarborgen en ongewenst 
gedrag tegengaan, zodat 

een goed sportklimaat ontstaat. Verenigingen dienen 
daarvoor beleid op te stellen én zich daaraan te 
houden, Move of Welzijn Vught kunnen verenigin-
gen daarbij ondersteunen. Dit wordt ook 
voorwaardelijk in het subsidiebeleid.

Het subsidiebeleid wordt verder toegespitst op  
breedtesport. Als clubs professioneel topsport willen 
bedrijven is dat natuurlijk prachtig, maar daar hoort 
geen subsidie bij. Subsidie is er wel voor de jeugd- 
leden, kwetsbare groepen en ouderen, omdat 
bewegen zeker voor die groepen gezond is en 
bijdraagt aan een rijk sociaal leven. 
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12. PARTICIPATIE, ARMOEDE 
EN MINIMABELEID
Iedereen moet op zijn eigen manier een bijdrage kunnen leveren aan de samenleving en gelukkig is er in 
Vught een scala aan organisaties dat zich hier hard voor maakt. We moeten er wel voor zorgen dat dit 
gebeurt met zo min mogelijk bureaucratie, zodat mensen zo snel mogelijk succesvol kunnen participeren, 
het liefst met een betaalde baan.

Werk is namelijk de beste vorm van emancipatie, 
integratie en sociale mobiliteit. Maar werk moet wel 
lonen, dus als mensen zich uit een uitkering 
worstelen, moeten ze daar beter van worden.  
De bijzondere bijstand willen we daarop afstemmen: 
als je een uitkering hebt en je maakt maximaal 
gebruik van alle regelingen, ook dan moet je er met 
een fulltimebaan op vooruit gaan. Als betaald werk 
niet (meer) tot de mogelijkheden behoort zijn er 
maatregelen en oplossingen die op een andere 
manier deelname aan de samenleving bevorderen.

We willen niet dat het armoedebeleid je gevangen-
houdt in een uitkering. Het armoedebeleid bevat 
daarom prikkels naar werk en participatie. Daarbij 
hoort een sober maar rechtvaardig minimabeleid. 
Armoedebeleid mag geen inkomenspolitiek worden. 
Voor kinderen is hierbij extra aandacht, zij mogen 
niet het slachtoffer worden van de financiële 
problemen van hun ouders. De gemeente moet de 
negatieve gevolgen hiervan opvangen, het liefst 
voorkomen.

Het gemeentelijk minimabeleid bestaat uit integrale 
schuldhulpverlening via één loket en (gedeeltelijke) 
kwijtschelding van de lokale lasten. Door de toegang 
in één loketfunctie te bundelen kan er sneller meer 
aandacht besteed worden aan vaardigheden die 
mensen ook écht helpen uit de armoede te komen. 
We willen mensen helpen zich te wapenen tegen 
een leven in armoede, ze een juist zetje in de rug te 
geven voor eigen ontwikkeling. Hierdoor nemen in 
de toekomst hopelijk meer mensen het heft in eigen 
hand.
 
We geloven in ambitieuze doelstellingen om mensen 
te begeleiden naar zelfredzaamheid. Oorzaken van 
armoede en schulden zijn vaak een samenspel van 
persoonlijke en omgevingsfactoren. Zoals beperkte 
financiële vaardigheden, een gering sociaal netwerk 
en een laag (onzeker) inkomen. Daarom worden er 
trainingen aangeboden aan de 3.000 mensen in 
onze gemeente die moeite hebben met taal, rekenen 
en/of digitale vaardigheden.
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13. JEUGD
Een goede opvoeding biedt kansen voor ontwikkeling van talenten en maakt jongeren tot verantwoordelijke 
mensen. Ouders zijn daarvoor in de eerste plaats verantwoordelijk. Maar als ouders het belang van het 
kind schaden, dan is de gemeente aan zet en wordt er ingegrepen. Bij problemen is jeugdzorg hiervoor de 
aangewezen partij.

Wij vinden het belangrijk dat de gemeente voor deze 
gezinnen één hulpverlener regelt die samen met het 
gezin naar de beste oplossing zoekt. Daarbij wordt 
de hele omgeving betrokken (dus ouders, school, 
woonomgeving, artsen etc.) en een integraal plan 
uitgewerkt. De oorzaak van problemen bij jeugd ligt 
immers vaak juist in die directe omgeving.
De omgeving kan ook een signaleringsfunctie 
vervullen en preventief werken. Een goede            
koppeling tussen zorgverleners, en instellingen 
rondom onderwijs, welzijn, cultuur en sport is 
daarvoor noodzakelijk. Bijvoorbeeld bij uitval van 
leerlingen op school (bij spijbelen, niet kunnen 
deelnemen aan schoolreisjes, etc.) willen we dat er 
actief ingegrepen wordt. De wijk-GGD’ers zouden 
hier een rol in kunnen spelen.

Op de middelbare scholen waar de meeste van onze 
jongeren naartoe gaan, (Maurick College, Sint-Jans, 
Beekvliet etc.), willen we steunpunten van en door 
de Vughtse jeugdwerkers oprichten. De scholen 
hebben zelf ook vertrouwenspersonen, maar dat 

blijkt niet altijd goed uit te werken. Soms is de 
drempel toch te hoog óf de anonimiteit niet gewaar-
borgd. Deze steunpunten kunnen hiervoor een goed 
alternatief zijn.

Alle scholen moeten, naast de educatieve aspecten, 
ook vooral een plezierige en veilige omgeving zijn 
voor de schoolgaande jeugd. Een goede stabiele 
samenleving vindt immers zijn oorsprong in goed 
onderwijs. Bij huisvesting van scholen staat die 
veilige omgeving voorop, maar er moet wel sober en 
doelmatig gebouwd worden. 

Buiten schooltijd moeten de gebouwen óók te 
gebruiken zijn, zodat ze beter benut kunnen 
worden. Een goed voorbeeld hiervan zijn 
instellingen zoals de IMC Weekendscholen, die 
zich richten op aanvullend onderwijs voor 
sociaal-economisch achtergestelde kinderen. 
Wij willen onderzoeken of deze, of een 
vergelijkbare organisatie, zich ook in de 
gemeente Vught kan vestigen.
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14. AFVAL
De gemeente Vught moet schoon en leefbaar blijven, samen met de gemeente zijn de inwoners 
daar zelf verantwoordelijkheid voor. De gemeente zorgt ervoor dat de verrommeling wordt tegen-
gaan: zo weinig mogelijk overlast door hondenpoep en zwerfafval, tijdig geleegde afvalbakken en 
kledingcontainers, én zo snel mogelijk opruimen van (storm)schade of vernielingen. De inwoners 
daarentegen zorgen er zelf voor dat het huis, de tuin en/of balkonnetjes op orde zijn. Er wordt 
gehandhaafd op overhangende hagen, heggen of struiken, waar deze de verkeersveiligheid in 
het geding brengen of overlast veroorzaken. Ook afvalcontainers van bedrijven of particulieren 
mogen niet op de gemeentelijke stoep worden opgeslagen.

Het huidige afvalsysteem nemen we 
onder de loep. Momenteel heeft de 
gemeente een breed scala aan geschei-
den afvalstromen die allemaal apart 
worden opgehaald. Hiervoor rijden  
er dagelijks vele vervuilende vracht-
wagens door de straten. Dat kan 
efficiënter. Wellicht dat sommige 
afvalstromen beter op een andere 
manier kunnen worden verwerkt 
of dat de afvalverwerkers het 
liever in de grijze kliko willen. 
Afval is namelijk een grondstof, 
en er zijn vele innovatieve 
bedrijven die hier vooruitstre-
vende ideeën bij hebben. 

Dit willen we onderzoeken, waarbij ook rekening 
wordt gehouden met de wensen van inwoners. 

Hierbij willen we ook kijken naar een mogelijkheid 
om inwoners die geen gebruik maken van het 
gemeentelijk afvalsysteem, een gereduceerd 
vastrechttarief te laten betalen. Dit moet dan wel 
aantoonbaar zijn, bijvoorbeeld middels een contract 
met een marktpartij én niet leiden tot buitensporige 
bureaucratie. Ook willen we werk maken van 
alternatieve inzameling, namelijk ondergronds. 
Bij nieuwe ruimtelijke plannen moet dit standaard-
beleid worden, bij bestaande locaties willen we waar 
mogelijk ook hierop overgaan. 
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15. TOERISME EN RECREATIE
De gemeente Vught heeft op toeristisch vlak enorm veel te bieden. Naast de lommerrijke lanen,  
landgoederen, de IJzeren Man, de Vughtse Heide en National Monument Kamp Vught is ook de nieu-
we golfbaan in Cromvoirt, waar tot en met 2022 het prestigieuze KLM Open wordt gespeeld, een 
belangrijke toeristische trekker.

Daarnaast biedt ook de belangrijke link met Vincent 
van Gogh in Helvoirt een goede basis om verder uit 
te bouwen. Met Nationaal Park De Loonse en 
Drunense Duinen binnen de Vughtse gemeente- 
grenzen wordt de natuurliefhebber op zijn wenken 
bediend. Ook is de gemeente Vught uitstekend 
gesitueerd als uitvalsbasis voor de historie en 
cultuur in ’s-Hertogenbosch, en hebben we samen 
met de regio een potentiële publiekstrekker met de 
Linie 1629.

We willen met deze al deze fantastische troeven 
waar we trots op kunnen zijn het toerisme in de 
gemeente Vught sterk stimuleren en daarmee de 
lokale economie een boost geven. We zijn dan ook 
voorstander van het aantrekken van kwalitatief 

hoogstaande verblijfsfaciliteiten zoals 
vakantieparken. We willen onderzoeken hoe 
we het uitbouwen van deze toeristische 
faciliteiten, met respect voor de natuur en 
met behoud van de identiteit van onze 
dorpen, gestalte kunnen geven.

Ook willen we waar mogelijk het 
toeristisch aanbod verbeteren. Dit doen 
we randvoorwaardelijk, met up-to-date 
websites en apps, bereikbaarheid en 
vrij parkeren. 
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16. GEZONDHEID
De coronacrisis heeft het belang van gezondheid opnieuw duidelijk onderstreept. Op de eerste plaats voor 
mensen zelf maar ook voor onze samenleving als geheel. Gezondheid moet daarom ook een belangrijk 
thema zijn op gemeentelijk niveau. 

Gezond leven willen we faciliteren en stimuleren 
zonder dat de overheid zicht te veel bemoeit met de 
levenswijze van mensen. Uiteindelijk maak je zelf je 
eigen keuzes. Uitgangspunt daarbij moet zijn dat de 
vrijheid van de een, niet ten koste mag gaan van de 
gezondheid van de ander. Naast focus op preventie 
(het voorkomen dat we ziek worden) door gezond 
gedrag van mensen te stimuleren moet er ook 
steeds voldoende aandacht zijn voor onze leefomge-
ving. Zo is de luchtkwaliteit een belangrijk thema in 
Brabant en Vught. De gemeente dient hier steeds 
voldoende de vinger aan de pols te houden en waak-
zaam te zijn dat luchtkwaliteit binnen veilige 
normen blijft en daar waar nodig actie onderneemt 
richting rijks- of provinciale overheden. 

De gezondheid van onze ouderen heeft onze speciale 
aandacht. De gemeente dient programma’s te 
faciliteren om ouderen zo lang mogelijk gezond te 

houden. Het toekomstbestendig maken van de 
woonomgeving met technische snufjes en het 
stimuleren van nieuwe woonvormen voor ouderen 
om zelfstandig te blijven wonen kan daarbij onder-
steunen. De gemeente dient zich ook extra in te 
spannen voor mensen met dementie zodat het 
welzijn van mensen met dementie en hun mantel-
zorgers wordt geoptimaliseerd. Ook met 
eenvoudige maatregelen kunnen we de gezondheid 
van ouderen faciliteren. Denk bijvoorbeeld aan het 
bestrijden van vermijdbare slechtziendheid bij 
ouderen (ouderen zien vaak slechter dan ze zelf 
denken) via een simpele oogscreening door de 
wijkverpleegkundige.
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17. ONZE MENSEN

1. Mark du Maine
Lijsttrekker

2. Nathalie Pullens-Robeerst 3. Bert Timmermans

4. Koen van Dinther

10. Cees van der Ven

5. Stefan Mees

26. Albert Verlinde

6. Michel Freund

27. Saskia Heijboer

7. Patricia Weijl 8. Erik Hamelink 9. Taco Prinsenberg
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